
Sunndal kommune    

 

 

Møteprotokoll 

 

Utvalg: Kommunestyret 
Møtested: Kommunestyresalen, Sunndal rådhus 

Dato: 08.05.2019 

Tidspunkt: 10:00 – 16:40 

 
Følgende faste medlemmer møtte: 
Navn Funksjon Representerer 
Ståle Refstie Ordfører AP 
Janne Merete Rimstad Seljebø Medlem AP 
Anisa Ali Aden Medlem AP 
Lusie Gjersvoll Medlem AP 
Malene Aaram Vike Medlem AP 
Bjørn Flemmen Steinland Medlem AP 
Trygve Stavik Medlem AP 
May Jorid Strand Medlem AP 
Jorunn Ellinor Silseth Medlem AP 
Edgar Normann Gundersen Medlem AP 
Arne Magne Rønningen Medlem AP 
Ole-Anders Andreassen Medlem AP 
Erling Outzen Medlem SV 
Jonas Bjørnson Koksvik Medlem SV 
Halvard G Hagen Medlem SP 
Jørgen Inge Singsdal Medlem SP 
Einar Mo Medlem SP 
Eystein Endreson Opdøl Medlem SP 
Maja Solli Medlem V 
Tone Hustad Medlem H 
Kjell Arne Nerland Medlem FRP 
Erling Rød Medlem FRP 

 
  



 
Følgende medlemmer hadde meldt forfall: 
Navn Funksjon Representerer 
Bjørn Røkkum Medlem AP 
Jonny Meland Medlem AP 
Arne Christen Drøpping Medlem KRF 
Stig Rune Andreassen Medlem FRP 
Sander Løken Berntsen Medlem AP 

 
Følgende varamedlemmer møtte: 
Navn Møtte for Representerer 
Laila Rønningen Sander Løken Berntsen AP 
Arve Baade Jonny Meland AP 
Linn Rødset Bjørn Røkkum AP 
Ingunn Karijord Arne Christen Drøpping KRF 
Ken Morten Stavne Stig Rune Andreassen FRP 
Ole Furu (fra kl 14.00) Ståle Refstie i sak 29/19 AP 
Torbjørn Skorve (fra kl 14.00) Tone Hustad i sak 29/19 H 
Bjørn Petter Moxnes (fra kl 14.00) Kjell Arne Nerland i sak 29/19 FRP 

 
Merknader 

 

Til innkallingen: 

Representanten Erling Rød, FrP, presiserte at det skal kalles inn vara i forbindelse med habilitet.  
I innkallingen står det at det bes oppgitt om vara skal kalles inn.  I følge kommunens eget 
møtereglement skal det kalles inn vara.  Ordfører Ståle Refstie svarte at i henhold til 
forvaltningslovens § 8 bør vara innkalles i forbindelse med habilitet så langt det er mulig og uten 
vesentlig kostnad.  Dersom det er kjent at representanter er inhabil kalles vara inn, men i tilfeller 
der spørsmålet er usikkert må det spesifikt bes om det fra representanten/partiet. 

  

Til dagsorden: 

Representanten Erling Rød, FrP, stilte spørsmålstegn ved forsvarligheten i behandlingen av sak 
PS 22/19, PS 23/19, PS 24/19 og PS 25/19.  Sakene ble behandlet i formannskapet, som har hatt 
møte tidligere dagen, og innstillingen fra formannskapet er ikke kjent for kommunestyret.  I 
henhold til kommunens møtereglement skal sakene sendes ut senest 8 dager før møtet. 

Ordfører Ståle Refstie svarte at framgangsmåten er blitt diskutert og bestemt i formannskapet 
tidligere.  Dersom kommunestyret ikke ønsker å behandle sakene i dag, kan de vedta å utsette 
sakene til neste møte. 

 

 

 

 



 

Habilitets vurderinger: 

I sak 29/19 SuSu-programmet – Avklaringer i forbindelse med bevilgning og forvaltning av 
midler: 

Ståle Refstie ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han er medlem i programstyret 
for SuSu-samarbeidet og styreleder i Sunndal Næringsselskap AS.  Kommunestyret erklærte 
Ståle Refstie inhabil, jf. forvaltningslovens § 6 1. ledd bokstav e) og § 6, 2. ledd. 

Tone Hustad ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at hun er medlem i programstyret 
for SuSu-samarbeidet.  Kommunestyret erklærte Tone Hustad inhabil, jf. forvaltningslovens § 6, 
1. ledd bokstav e). 

Kjell Arne Nerland ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han er varamedlem i styret 
for Sunndal Næringsselskap AS.  Kommunestyret erklærte Kjell Arne Nerland inhabil, jf. 
forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

 

I. Spørrehalvtimen: 
- Representanten Lusie Gjersvoll, AP, om NattMOTmai og hvordan ordføreren stiller seg 

til arrangementet.  Ordfører Ståle Refstie svarte. 
- Representanten Erling Rød, FrP, om varemottak, utviding av areal, fortau og 

parkeringsplasser i Amfi/Allti.  Er fortauet en gave til Amfi/Allti? Er dette i henhold til 
reguleringsplan?  Fungerende plansjef Harriet Berntsen svarte. 

- Representanten Maja Solli, V, om status for barnehagebruksplan.  Barnehagesjef Mona 
Reinset svarte. 

- Representanten Bjørn Steinland, AP, om skilting.  Når blir kommunale veier skiltet med 
navn? Hva kan Sunndal kommune gjøre for at det skal skiltes med stedsnavn ved 
riksveien mellom Øksendal og Sunndalsøra?  Teknisk sjef Eilif M. Lervik svarte på første 
spørsmål.  Ordføreren svarte på siste spørsmål. 

 

II. Orienteringssaker: 
1. Gunnar Olav Furu orienterte om Hydro Cup, som er 30 år i 2019.  
2. Roald A. Johansen fra Institutt for organisasjonsutvikling DA, orienterte om resultatet 

fra kartleggingsundersøkelsen «Næringsvennlig kommune», som er gjennomført i 
Sunndal og Surnadal.  Rapporten etter undersøkelsen vil bli offentliggjort 15. mai, og 
etter det legges fram for politisk behandling.  

 

Permisjoner: 

- Representanten Maja Solli, V, fikk innvilget permisjon fra kl 15.50 og deltok i 
behandlingen til og med sak PS 32/19 

 

  



Fra administrasjonen møtte: 
Navn Stilling 
Randi Dyrnes Kommunedirektør – deltok under hele møtet 
Harriet Berntsen Assisterende kommunedirektør og fungerende plansjef 

– deltok under spørrehalvtimen, orienteringssakene og 
behandlingen av sak PS 22/19 – 32/19 

Ildri Solbakk Personalsjef – deltok under spørrehalvtimen, 
orienteringssakene og behandlingen av sak PS 22/19 

Bente Mosbakk Sjef for innvandrertjenesten – deltok under 
spørrehalvtimen, orienteringssakene og behandlingen 
av sak PS 22/19 – 24/19 

Liv Ingrid Horvli Skolesjef – deltok under spørrehalvtimen, 
orienteringssakene og behandlingen av sak PS 22/19 – 
36/19 og interpellasjon IN 4/19 – 6/19 

Britt Iren 
Bæverfjord 

Helsesjef – deltok under spørrehalvtimen, 
orienteringssakene og behandlingen av sak PS 22/19  

Mona Reinset Barnehagesjef – deltok under spørrehalvtimen, 
orienteringssakene og behandlingen av sak PS 22/19 -  

Jan Erik Holthe Eiendomssjef – deltok under spørrehalvtimen, 
orienteringssakene og behandlingen av sak PS 22/19 – 
23/19 

Eilif M. Lervik Teknisk sjef – deltok under spørrehalvtimen, 
orienteringssakene og behandlingen av sak PS 22/19 – 
23/19 

Anne Berit Vullum Pleie- og omsorgssjef – deltok under spørrehalvtimen, 
orienteringssakene og behandlingen av sak PS 22/19 – 
23/19  

Karin Balstad 
Braseth 

Økonomikonsulent – deltok under spørrehalvtimen, 
orienteringssakene og behandlingen av sak PS 22/19 -  

Sigrund Rødset Informasjonsleder – deltok under spørrehalvtimen, 
orienteringssakene og behandlingen av sak PS 22/19 

Siv Grete Sponås Avdelingsleder idrett – deltok under spørrehalvtimen 
og orienteringssakene og behandlingen av sak PS 35/19 
og 36/19 

Ole Magne 
Ansnes 

Kultursjef – deltok under spørrehalvtimen, 
orienteringssakene og behandlingen av sak PS 22/19 

Anne Kari 
Grimstad 

Sjef for NAV – deltok under orienteringssakene og 
behandlingen av sak PS 22/19 

Ester Aalbu 
Eriksen 

Næringsrådgiver – deltok under behandlingen av sak PS 
25/19 

 
  



Andre som møtte: 
Navn Stilling 
Trond Hansen-
Riise 

Leder for kontrollutvalget – deltok under 
orienteringssakene og under behandlingen av sak PS 
22/19 – 29/19 

Bjarne Dyrnes Revisor – deltok under spørrehalvtimen og 
orienteringssakene samt under behandlingen av sak PS 
22/19 – 31/19  

Kolbjørn Solem Daglig leder, Sunndal Energi KF, deltok under 
behandlingen av sak PS 27/19 – 28/19 

 

 

 
Møteprotokollen er ført av: 

_____________________ 

Brit Helene Resell 

utvalgssekretær 

 

Underskrift: 

Vi bekrefter med underskriftene våre at det som er ført i møteboka, er i samsvar med det som 
ble vedtatt på møtet. 

______________________ ______________________ _______________________ 
      Malene Aaram Vike       Ståle Refstie              Trygve Stavik 

              ordfører   

 

  



Saksliste – kommunestyret 08.05.2019 
Utvalgs-
saksnr 

Innhold Unntatt 
offentlighet 

Arkiv- 
saksnr 

PS 22/19 Årsmelding for Sunndal kommune 2018  2019/976 

PS 23/19 Sunndal kommune - regnskap 2018  2019/547 

PS 24/19 Finansrapport 2018  2018/2277 

PS 25/19 Årsmelding 2018 for Sunndal kommunes næringsfond  2014/701 

PS 26/19 Kontrollutvalget i Sunndal - årsmelding 2018  2019/417 

PS 27/19 Sunndal Energi KF - årsberetning og regnskap 2018  2019/969 

PS 28/19 Sunndal Energi KF - disponering av overskudd 2018  2019/970 

PS 29/19 SuSu-programmet - Avklaringer i forbindelse med 
bevilgning og forvaltning av midler 

 2012/1599 

PS 30/19 Valg av revisjonsordning og revisor for Sunndal 
kommune fra 01.01.2020 

 2019/549 

PS 31/19 Sammenslåing av Møre og Romsdal Revisjon IKS og 
kommunerevisjonsdistrikt nr 3 i Møre og Romsdal IKS 
(komrev3) 

 2019/549 

PS 32/19 Oppsigelse av kommunale samhandlingsavtaler med 
Helse Møre og Romsdal HF 

 2019/706 

PS 33/19 Rådgjevande folkerøysting om målform i grunnskolen - 
Løykja skole 

 2018/3065 

PS 34/19 Rådgjevande folkerøysting om målform i grunnskulen - 
Ålvundfjord skole 

 2019/107 

PS 35/19 Visningsrett "Lady Arbuthnott - Frua på Elverhøy"  2013/1869 

PS 36/19 Opparbeiding av toalett på Dalsbø  2015/1042 

  

Interpellasjoner 

  

IN 4/19 Interpellasjon i kommunestyret 08.05.2019 - Nei til 
rotenonforgiftning av Driva 

 2019/747 

IN 5/19 Interpellasjon i kommunestyret 08.05.2019 - gang- og 
sykkelsti fra Sunndalsøra til Sandvika 

 2019/1025 

IN 6/19 Interpellasjon i kommunestyret 08.05.2019 - opplæring 
i ny kommunelov 

 2019/1026 

  



  

Referatsaker 

  

RS 23/19 Protokoll fra styremøte 27.02.2019 - 
Kontrollutvalgssekretariatet for Romsdal 

 2013/1242 

RS 24/19 Statusrapport prosess - Kontrollutvalgssekretariatet for 
Romsdal fra 01.01.2020 

 2018/2441 

RS 25/19 Regionrådet på Nordmøre krever at fødeavdelingen i 
Kristiansund opprettholdes - kopi av brev til Helse Møre 
og Romsdal 

 2019/627 

RS 26/19 Oversendelse av brev til ordførere på Nordmøre - 
henstilling om revurdering av beslutning om å trekke 
seg fra samhandlingsarenaer som berører barn og unge 

 2019/706 

RS 27/19 Forventningsbrev 2019 til kommunene i Møre og 
Romsdal - informasjon om sentrale forventninger og 
oppdrag fra nasjonale myndigheter 

 2019/634 

RS 28/19 Protokoll fra representantskapsmøte i NIR 25.04.2019  2008/2247 

RS 29/19 Innkalling og sakspapir til møte representantskapsmøte 
29.04.2019 - Møre og Romsdal Revisjon IKS 

 2015/545 

RS 30/19 Protokoll fra representantskapsmøte 29.04.2109 - 
Møre og Romsdal Revisjon IKS 

 2015/545 

RS 31/19 Innkalling til årsmøte 03.06.2019 i Industrikommunene, 
samt invitasjon til bredbåndsseminar etter årsmøtet 

 2019/702 

RS 32/19 Turisme og villcamping med bobil langs Aursjøvegen 
(kopi av brev til Sunndal Fjellstyre) 

 2019/667 

RS 33/19 Oversendelse av sluttrapport fra 
oppreisningsordningen for tidligere barnevernsbarn i 
Møre og Romsdal 

 2009/971 

RS 34/19 Ungdomsmedvirkning - UNG medvirkning i by- og 
tettstedsutvikling - kartlegging av rammevilkår 2018 

 2019/847 

 
 

  



PS 22/19 Årsmelding for Sunndal kommune 2018 
Kommunedirektørens innstilling 

Sunndal kommunestyre godkjenner «Årsmelding Sunndal kommune 2018». 

 

Behandling i Formannskapet - 08.05.2019  

Kommunedirektør Randi Dyrnes orienterte innledningsvis. 

Formannskapet sluttet seg enstemmig til innstillingen. 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

Sunndal kommunestyre godkjenner «Årsmelding Sunndal kommune 2018». 

 

Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  

Kommunedirektør Randi Dyrnes orienterte innledningsvis. 

 

Representanten Erling Rød, FrP, la fram følgende forslag til endringer i årsmeldinga for 2018: 

«1. Ordførerens kommentar tas ut. 

2. Årsmeldinga snus slik at det viktige kommer først. 

3. PPT kommenteres direkte eller som en del av grunnskoletjenesten.» 

 

VOTERING: 

Det ble først foretatt en punktvis avstemming av endringsforslaget fra Erling Rød med følgende 
resultat: 

Punkt 1 i forslaget falt med 4 mot 23 stemmer. 

Punkt 2 i forslaget falt med 3 mot 24 stemmer. 

Punkt 3 i forslaget ble enstemmig vedtatt. 

Deretter ble formannskapets innstilling med den vedtatte endringen tatt opp til votering og 
enstemmig vedtatt. 

 

Kommunestyret har etter dette fattet slikt vedtak: 

 

Vedtak: 

Sunndal kommunestyre godkjenner «Årsmelding Sunndal kommune 2018» med følgende endring: 

PPT kommenteres direkte som en del av grunnskoletjenesten. 

 
 

 



 

PS 23/19 Sunndal kommune - regnskap 2018 
Kommunedirektørens innstilling 

Sunndal kommune godkjenner fremlagte regnskap for 2018. 

Mindreforbruket, kr 25.477.930,18 fordeles slik: 

1. Avsetning til ordinært disposisjonsfond: kr 21.877.930,18  

2. Avsetning til Næringsfond: kr 3.000.000  

3. Avsetning til Utdanningsfond: kr 600.000 

 

Kommunens driftsbudsjett for 2019 reguleres tilsvarende. 

 

Behandling i Formannskapet - 08.05.2019  

Kommunedirektør Randi Dyrnes orienterte innledningsvis. 

 

Representanten Lusie Gjersvoll, AP, la fram følgende tilleggsforslag fra AP og SV: 

«Grunnskoletjenestens ramme styrkes med henholdsvis 1,1 millioner kroner i 2019 og 2,6 
millioner kroner i 2020 for å reversere tiltaket i budsjettet for 2019 om redusert 
undervisningstimetall (100 uketimer) fra høsten av.  Tiltaket innarbeides i budsjettet i egen 
budsjettreguleringssak i forbindelse med første tertialrapport.» 

 

VOTERING: 

Det ble først votert over innstillingen, som ble enstemmig vedtatt. 

Deretter ble det votert over tilleggsforslaget, som ble enstemmig vedtatt. 

 

Formannskapet har etter dette gjort slikt vedtak: 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

Sunndal kommune godkjenner fremlagte regnskap for 2018. 

Mindreforbruket, kr 25.477.930,18 fordeles slik: 

1. Avsetning til ordinært disposisjonsfond: kr 21.877.930,18  

2. Avsetning til Næringsfond: kr 3.000.000  

3. Avsetning til Utdanningsfond: kr 600.000 

 

Kommunens driftsbudsjett for 2019 reguleres tilsvarende. 

 

Grunnskoletjenestens ramme styrkes med henholdsvis 1,1 millioner kroner i 2019 og 2,6 
millioner kroner i 2020 for å reversere tiltaket i budsjettet for 2019 om redusert 



undervisningstimetall (100 uketimer) fra høsten av.  Tiltaket innarbeides i budsjettet i egen 
budsjettreguleringssak i forbindelse med første tertialrapport. 

 

Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  

Kommunedirektør Randi Dyrnes orienterte innledningsvis. 

Etter kommunedirektørens orientering, la kommunerevisor Bjarne Dyrnes fram sin beretning til 
regnskapet. 

 

Representanten Erling Rød, FrP, la fram følgende tilleggsforslag til årsregnskapet:  

«Det lages noter etter forskrift om årsregnskap § 12 punkt 3 som dekker våre samarbeid: 

Barnevern, PPT og IKT Orkide.» 

 

VOTERING: 

Det ble først votert over tilleggsforslaget, som ble enstemmig vedtatt. 

Deretter ble formannskapets innstilling med det vedtatte forslaget tatt opp til votering og 
enstemmig vedtatt. 

 

Kommunestyret har etter dette fattet slikt vedtak: 

 

Vedtak: 

Sunndal kommune godkjenner fremlagte regnskap for 2018 med følgende endring: 

Det lages noter etter forskrift om årsregnskap § 12 punkt 3 som dekker våre samarbeid: 

Barnevern, PPT og IKT Orkide. 

 

Mindreforbruket, kr 25.477.930,18 fordeles slik: 

1. Avsetning til ordinært disposisjonsfond: kr 21.877.930,18  

2. Avsetning til Næringsfond: kr 3.000.000  

3. Avsetning til Utdanningsfond: kr 600.000 

 

Kommunens driftsbudsjett for 2019 reguleres tilsvarende. 

 

Grunnskoletjenestens ramme styrkes med henholdsvis 1,1 millioner kroner i 2019 og 2,6 
millioner kroner i 2020 for å reversere tiltaket i budsjettet for 2019 om redusert 
undervisningstimetall (100 uketimer) fra høsten av.  Tiltaket innarbeides i budsjettet i egen 
budsjettreguleringssak i forbindelse med første tertialrapport. 

 

 



PS 24/19 Finansrapport 2018 
Kommunedirektørens innstilling 

Sunndal kommune tar Finansrapport 2018 til orientering. 

 

Behandling i Formannskapet - 08.05.2019  

Formannskapet sluttet seg enstemmig til innstillingen. 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

Sunndal kommune tar Finansrapport 2018 til orientering. 
 

 

Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  

Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 

Vedtak: 

Sunndal kommune tar Finansrapport 2018 til orientering. 
 

 

 

PS 25/19 Årsmelding 2018 for Sunndal kommunes næringsfond 
Kommunedirektørens innstilling 

Kommunestyret godkjenner framlagt årsmelding for 2018 for Sunndal kommunes næringsfond. 

 

Behandling i Formannskapet - 08.05.2019  

Formannskapet sluttet seg enstemmig til innstillingen. 
 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

Kommunestyret godkjenner framlagt årsmelding for 2018 for Sunndal kommunes næringsfond. 
 

 

Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  

Representanten Erling Rød, FrP, la fram følgende utsettelsesforslag: 

«Saken utsettes og legges fram med alle tall.» 

 

Utsettelsesforslaget ble tatt opp til votering og falt med 5 mot 22 stemmer. 

 

Representanten Erling Rød fremmet deretter følgende endringsforslag: 



«I årsmeldinga for næringsfondet skal alle tildelinger være med og spesifisert.» 

 

VOTERING: 

Det ble først votert over formannskapets innstilling, som ble enstemmig vedtatt. 

Deretter ble det votert over forslaget, som ble vedtatt med 16 mot 11 stemmer. 

 

Kommunestyret har etter dette fattet slikt vedtak: 

 

Vedtak: 

Kommunestyret godkjenner framlagt årsmelding for 2018 for Sunndal kommunes næringsfond 
med følgende endring: 

I årsmeldinga for næringsfondet skal alle tildelinger være med og spesifisert. 
 

 

 

PS 26/19 Kontrollutvalget i Sunndal - årsmelding 2018 
Kontrollutvalgets innstilling 

Sunndal kommunestyre tar Kontrollutvalgets årsmelding for 2018 til etterretning. 

 

Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  

Leder for kontrollutvalget, Trond Hansen-Riise, orienterte innledningsvis. 

 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

Sunndal kommunestyre tar Kontrollutvalgets årsmelding for 2018 til etterretning. 
 

 

 

PS 27/19 Sunndal Energi KF - årsberetning og regnskap 2018 
Kommunedirektørens innstilling 

Kommunestyret tar Sunndal Energi KF sin årsberetning og årsregnskap for 2018 til orientering. 

 

Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  

Daglig leder for Sunndal Energi KF, Kolbjørn Solem, orienterte innledningsvis. 



 

Kommunedirektør Randi Dyrnes la fram følgende nye innstilling i møtet: 

«Kommunestyret vedtar Sunndal Energi KF sin årsberetning og regnskap for 2018.» 

 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

Kommunestyret vedtar Sunndal Energi KF sin årsberetning og regnskap for 2018. 
 

 

 

PS 28/19 Sunndal Energi KF - disponering av overskudd 2018 
Kommunedirektørens innstilling 

Sunndal kommunestyre vedtar at overskuddet i Sunndal energi KF sitt regnskap for 2018 
disponeres i tråd med styret sitt forslag: 
 

Utbytte til eier   kr 4 300 000 
Overført annen egenkapital  kr 9 698 807 

 

Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

Sunndal kommunestyre vedtar at overskuddet i Sunndal energi KF sitt regnskap for 2018 
disponeres i tråd med styret sitt forslag: 
 

Utbytte til eier   kr 4 300 000 
Overført annen egenkapital  kr 9 698 807 

 

 

PS 29/19 SuSu-programmet - Avklaringer i forbindelse med 
bevilgning og forvaltning av midler 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Sunndal kommunestyre anser SuSu-samarbeidet som et interkommunalt styre etter 
dagens kommunelov § 27. 

2. Sunndal kommunestyre delegerer fullmakt til SUSU-samarbeidet å forvalte og fordele 
tildelte midler fra næringsfondet. 

3. Sunndal kommune stadfester sine medlemmer i SuSu som valgte medlemmer til dette 
interkommunale styret: 



Ståle Refstie – ordfører 
Tone Hustad – kommunestyrerepresentant 
Gøril Berntsen – Sparebank1 SMN 
Torstein Ottem – T. Ottem Transport AS 

4. Vedlagte reviderte avtale godkjennes som vedtekter for det interkommunale samarbeidet. 
5. Regnskapene til SuSu skal følge kommunale regnskapsregler og underlegges kommunal 

revisjon.  
6. Administrasjon, habilitetsregler og dokumenter mv skal håndteres i tråd med kommunale 

saksbehandlingsregler. 
7. Dette vedtaket forutsetter at Surnadal kommune gjennomfører et vedtak som gjør at 

håndteringa blir samsvarende i de to kommunene. 
8. Det utbetales møtegodtgjørelse til Sunndal kommune sine medlemmer i programstyret 

for 2018 og videre i 2019. Det gjelder ikke ordfører. Det kreves ikke tilbakebetaling fra 
tidligere år. 

9. Når ny kommunelov trer i kraft, er intensjonen at SuSu-programmet organiseres som et 
kommunalt oppgavefellesskap, jfr den nye kommunelovens §19-1.   

 

Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  

Det ble fremmet følgende habilitetsspørsmål i saken: 

Ordfører Ståle Refstie ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han er medlem i 
programstyret for SuSu-samarbeidet og styreleder i Sunndal Næringsselskap AS.  Refstie 
fratrådte under behandlingen av spørsmålet.  Varamedlem Ole Furu var innkalt på forhånd og 
tiltrådte. Varaordfører Janne Merete Rimstad Seljebø tiltrådte som ordstyrer.  Ståle Refstie ble 
enstemmig erklært inhabil, jf. Forvaltningslovens § 6, 1. ledd bokstav e) og § 6, 2. ledd. 

Representanten Tone Hustad, H, ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at hun er 
medlem i programstyret for SuSu-samarbeidet.  Hustad fratrådte under behandlingen av 
spørsmålet.  Varamedlem Torbjørn Skorve var innkalt på forhånd og tiltrådte.  Tone Hustad ble 
enstemmig erklært inhabil, jf. Forvaltningslovens § 6, 1. ledd bokstav e). 

Representanten Kjell Arne Nerland, FrP, ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han 
er varamedlem i styret for Sunndal Næringsselskap AS og har deltatt i blant annet budsjettsaker 
i selskapet.  Nerland fratrådte under behandlingen av spørsmålet.  Varamedlem Bjørn Petter 
Moxnes var innkalt på forhånd og tiltrådte.  Kjell Arne Nerland ble enstemmig erklært inhabil, jf. 
Forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

 

Representanten Erling Rød, FrP, la fram følgende alternative forslag til vedtak: 

«1.Formannskapene i Sunndal og Surnadal som disponerer næringsfondene, bevilger inntil 
videre til SuSu-tiltak etter anbefaling fra SuSu-utvalget. 

2.Hvordan næringsarbeidet organiseres og med det SuSu, skal avklares i løpet av året, se vedtak 
fra september 2018.  Interkommunalt råd eller oppgavefellesskap kan bli ei organisasjonsform.» 

 

Representanten Jørgen Singsdal, SP, la fram følgende alternative forslag til punkt 9 i innstillingen: 

«Når ny kommunelov trer i kraft skal SuSu-programmet organiserast etter den nye loven innan 
01.01.2020.» 

 



VOTERING: 

Det ble først votert over det alternative forslaget fremmet av Erling Rød og kommunedirektørens 
innstilling.  Innstillingen ble vedtatt med 21 mot 6 stemmer avgitt for forslaget. 

Deretter ble det votert over det alternative forslaget til nytt punkt 9 som ble satt opp imot 
innstillingens punkt 9.  Innstillingens punkt 9 ble vedtatt med 15 mot 12 stemmer avgitt for 
forslaget. 

 

Kommunestyret har etter dette fattet slikt vedtak: 

 

Vedtak: 

1. Sunndal kommunestyre anser SuSu-samarbeidet som et interkommunalt styre etter 
dagens kommunelov § 27. 

2. Sunndal kommunestyre delegerer fullmakt til SUSU-samarbeidet å forvalte og fordele 
tildelte midler fra næringsfondet. 

3. Sunndal kommune stadfester sine medlemmer i SuSu som valgte medlemmer til dette 
interkommunale styret: 

Ståle Refstie – ordfører 
Tone Hustad – kommunestyrerepresentant 
Gøril Berntsen – Sparebank1 SMN 
Torstein Ottem – T. Ottem Transport AS 

4. Vedlagte reviderte avtale godkjennes som vedtekter for det interkommunale 
samarbeidet. 

5. Regnskapene til SuSu skal følge kommunale regnskapsregler og underlegges kommunal 
revisjon.  

6. Administrasjon, habilitetsregler og dokumenter mv skal håndteres i tråd med 
kommunale saksbehandlingsregler. 

7. Dette vedtaket forutsetter at Surnadal kommune gjennomfører et vedtak som gjør at 
håndteringa blir samsvarende i de to kommunene. 

8. Det utbetales møtegodtgjørelse til Sunndal kommune sine medlemmer i programstyret 
for 2018 og videre i 2019. Det gjelder ikke ordfører. Det kreves ikke tilbakebetaling fra 
tidligere år. 

9. Når ny kommunelov trer i kraft, er intensjonen at SuSu-programmet organiseres som et 
kommunalt oppgavefellesskap, jfr den nye kommunelovens §19-1.   

 

 

 

PS 30/19 Valg av revisjonsordning og revisor for Sunndal kommune 
fra 01.01.2020 
Kontrollutvalgets innstilling 

1. Sunndal kommunestyre godkjenner at Sunndal kommune fortsetter med revisjon i egenregi. 
2. Sunndal kommunestyre velger Møre og Romsdal Revisjon SA som revisor for Sunndal 

kommune, forutsatt at selskapet blir stiftet. 
3. Kontrollutvalget inngår og godkjenner oppdragsavtaler med Møre og Romsdal Revisjon SA. 



 

Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

1. Sunndal kommunestyre godkjenner at Sunndal kommune fortsetter med revisjon i egenregi. 
2. Sunndal kommunestyre velger Møre og Romsdal revisjon SA som revisor for Sunndal 

kommune, forutsatt at selskapet blir stiftet. 
3. Kontrollutvalget inngår og godkjenner oppdragsavtaler med Møre og Romsdal revisjon SA. 
 

 

PS 31/19 Sammenslåing av Møre og Romsdal Revisjon IKS og 
kommunerevisjonsdistrikt nr 3 i Møre og Romsdal (komrev3) 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Sunndal kommune slutter seg til samvirkeforetaket med navn Møre og Romsdal revisjon 
SA. 

2. Sunndal kommune godkjenner utkastet til vedtekter. 
3. Som representant til årsmøtet i Møre og Romsdal revisjon SA blir ___________ valgt. 

Følgende vararepresentanter blir valgt i rekkefølge: 

1. 

2. 

3. 

4. 

4. Sunndal kommune vedtar at Møre og Romsdal Revisjon IKS blir oppløst, og egenkapitalen 
blir tilbakeført eierne i henhold til gjeldende regler. 

5. Sunndal kommune godkjenner at kontorutstyr og lignende i Møre og Romsdal Revisjon 
IKS blir overført til Møre og Romsdal revisjon SA.  Ansatte i Møre og Romsdal Revisjon 
IKS får tilbud om stilling i Møre og Romsdal revisjon SA i tråd med kapittel 16 i Lov om 
arbeidsmiljø. 

6. Sunndal kommune godkjenner at pensjonsforpliktelser på tidligere ansatte i Møre og 
Romsdal Revisjon IKS blir fordelt på eierkommunene. 

7. Sunndal kommune øker rammen til økonomiavdelingen med kr 105 000 for å dekke 
estimert andel av utgifter til pensjon for Møre og Romsdal Revisjon IKS. 

 

Behandling i Kommunestyret - 27.03.2019  

Saken ble foreslått utsatt i forbindelse med godkjenning av dagsorden.  Kommunestyret ga sin 
tilslutning til dette.  Saken ble derfor ikke åpnet for realitetsbehandling. 

 

Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  



Representanten Lusie Gjersvoll, AP, la fram følgende forslag på kandidater fra 
partigruppelederne til punkt 3, ref. innstillingens punkt 3: 

«Janne Merete Rimstad Seljebø 

Vara 1: Malene Aaram Vike 

Vara 2: Jørgen Singsdal 

Vara 3: Kjell Arne Nerland 

Vara 4: Arne Christen Drøpping» 

 

Etter en kommentar fra representanten Jonas Koksvik, SV, endret kommunedirektør Randi 
Dyrnes innstillingens punkt 7 med følgende tilføyelse om finansiering: 

«Finansieres med bruk disposisjonsfond.» 

 

VOTERING: 

Det ble først foretatt valg i henhold til det framlagte fellesforslaget fra partigruppelederne, som 
ble enstemmig vedtatt. 

Deretter ble innstillingen med kommunedirektørens tilføyelse og valgte representanter tatt opp 
til samlet votering og vedtatt enstemmig. 

 

Vedtak: 

1. Sunndal kommune slutter seg til samvirkeforetaket med navn Møre og Romsdal revisjon 
SA. 

2. Sunndal kommune godkjenner utkastet til vedtekter. 
3. Som representant til årsmøtet i Møre og Romsdal revisjon SA blir Janne Merete Rimstad 

Seljebø valgt. 
Følgende vararepresentanter blir valgt i rekkefølge: 

1. Malene Aaram Vike 

2. Jørgen Singsdal 

3. Kjell Arne Nerland 

4. Arne Christen Drøpping 

4. Sunndal kommune vedtar at Møre og Romsdal Revisjon IKS blir oppløst, og egenkapitalen 
blir tilbakeført eierne i henhold til gjeldende regler. 

5. Sunndal kommune godkjenner at kontorutstyr og lignende i Møre og Romsdal Revisjon 
IKS blir overført til Møre og Romsdal revisjon SA.  Ansatte i Møre og Romsdal Revisjon 
IKS får tilbud om stilling i Møre og Romsdal revisjon SA i tråd med kapittel 16 i Lov om 
arbeidsmiljø. 

6. Sunndal kommune godkjenner at pensjonsforpliktelser på tidligere ansatte i Møre og 
Romsdal Revisjon IKS blir fordelt på eierkommunene. 



7. Sunndal kommune øker rammen til økonomiavdelingen med kr 105 000 for å dekke 
estimert andel av utgifter til pensjon for Møre og Romsdal Revisjon IKS.  Finansieres med 
bruk disposisjonsfond. 

 

 

 

PS 32/19 Oppsigelse av kommunale samhandlingsavtaler med Helse 
Møre og Romsdal HF 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Sunndal kommune sier opp Samhandlingsavtalen med Helse Møre og Romsdal HF. 
2. Sunndal kommune aksepterer ikke nedlegging av fødetilbudet ved sykehuset i 

Kristiansund. 
3. Sunndal kommune aksepterer ikke nedlegging av Aure rehabiliteringssenter 
4. Sunndal kommune peker på at bygging av SNR må prioriteres og er en forutsetning for at 

innbyggerne i Nordmøre og Romsdal i framtida skal få gode helsetjenester.  
 

Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  

Representanten Erling Outzen, SV, la fram følgende tilleggsforslag til nytt punkt 5 og 6 fra AP og 
SV: 

«5.Sunndal kommune vil delta på enkelte samhandlingsarenaer med helseforetaket, arenaer 
som er viktige for helsetilbodet til innbyggarane, til ny avtale er framforhandla. 

6.Sunndal kommune meiner foretaksmodellen har vist seg ueigna til å sikre eit forsvarleg 
helsetilbod i distriktet.  Den bør derfor skrotast, og demokratisk styring av sektoren innførast.» 

 

Representanten Erling Rød, FrP, la fram følgende alternative forslag til vedtak: 
«1.Sunndal kommune sier ikke opp samhandlingsavtalen 

2.Sunndal kommune godtar ikke nedlegging av fødetilbudet ved sykehuset i Kristiansund før ny-
sykehuset er ferdig 

3.Sunndal kommune ber om at nedlegginga av Aure rehabilitering utsettes 

4.Ny-sykehuset er prioritet og Sunndal kommune regner med at planlegging og bygging lykkes.» 

 

VOTERING: 

Det ble foretatt en punktvis avstemming med følgende resultat: 

-  Innstillingens punkt 1 ble satt opp imot forslaget fremmet av Erling Rød til nytt punkt 1. 
Innstillingens punkt 1 ble vedtatt med 23 mot 4 stemmer avgitt for forslaget. 

- Innstillingens punkt 2 ble satt opp imot forslaget fremmet av Erling Rød til nytt punkt 2.  
Innstillingens punkt 2 ble vedtatt med 17 mot 10 stemmer avgitt for forslaget. 

- Innstillingens punkt 3 ble satt opp imot forslaget fremmet av Erling Rød til nytt punkt 3.  
Innstillingens punkt 3 ble vedtatt med 26 mot 1 stemmer avgitt for forslaget. 



- Innstillingens punkt 4 ble satt opp imot forslaget fremmet av Erling Rød til nytt punkt 4.  
Innstillingens punkt 4 ble vedtatt med 26 mot 1 stemmer avgitt for forslaget. 

- Forslaget fremmet av Erling Outzen til nytt punkt 5 ble vedtatt med 24 mot 3 stemmer. 
- Forslaget fremmet av Erling Outzen til nytt punkt 6 ble vedtatt med 24 mot 3 stemmer. 

 

Kommunestyret har etter dette fattet slikt vedtak: 

 

Vedtak: 

1. Sunndal kommune sier opp Samhandlingsavtalen med Helse Møre og Romsdal HF. 
2. Sunndal kommune aksepterer ikke nedlegging av fødetilbudet ved sykehuset i 

Kristiansund. 
3. Sunndal kommune aksepterer ikke nedlegging av Aure rehabiliteringssenter 
4. Sunndal kommune peker på at bygging av SNR må prioriteres og er en forutsetning for at 

innbyggerne i Nordmøre og Romsdal i framtida skal få gode helsetjenester.  
5. Sunndal kommune vil delta på enkelte samhandlingsarenaer med helseforetaket, 

arenaer som er viktige for helsetilbodet til innbyggarane, til ny avtale er framforhandla. 
6. Sunndal kommune meiner foretaksmodellen har vist seg ueigna til å sikre eit forsvarleg 

helsetilbod i distriktet.  Den bør derfor skrotast, og demokratisk styring av sektoren 
innførast. 

 

 

 

PS 33/19 Rådgjevande folkerøysting om målform i grunnskolen - 
Løykja skole 
Kommunedirektørens innstilling 

Kommunestyret vedtek å halde rådgjevande folkerøysting om målform i Løykja skolekrets, grunna 
krav frå  204 røysteføre i kretsen.  
Røystinga gjeld om nynorsk eller bokmål skal vere hovudmål for Løykja skolekrets, grunnkretsane    
0104 Fale, 0106 Grøa Syd og 0107 Grøa Nord.  
Røystinga vert samordna med kommunevalet, både når det gjeld tid, stad og ordning for 
førehandsrøysting.  
Kommunestyret gjev valgstyret i Sunndal mandat til å gjennomføre røystinga i samsvar med 
Forskrift til Opplæringslova kapittel 9.  
Resultat frå den rådgjevande folkerøystinga vert deretter lagt fram for kommunestyret for vedtak. 
 

Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  

Innstillingen ble vedtatt med 24 mot 2 stemmer (det var 26 voterende). 

 

Vedtak: 

Kommunestyret vedtek å halde rådgjevande folkerøysting om målform i Løykja skolekrets, 
grunna krav frå 204 røysteføre i kretsen.  



Røystinga gjeld om nynorsk eller bokmål skal vere hovudmål for Løykja skolekrets, 
grunnkretsane    

0104 Fale, 0106 Grøa Syd og 0107 Grøa Nord.  

Røystinga vert samordna med kommunevalet, både når det gjeld tid, stad og ordning for 
førehandsrøysting.  

Kommunestyret gjev valgstyret i Sunndal mandat til å gjennomføre røystinga i samsvar med 
Forskrift til Opplæringslova kapittel 9.  

Resultat frå den rådgjevande folkerøystinga vert deretter lagt fram for kommunestyret for 
vedtak. 
 

 

 

PS 34/19 Rådgjevande folkerøysting om målform i grunnskulen - 
Ålvundfjord skole 
Kommunedirektørens innstilling 

Kommunestyret vedtek å halde rådgjevande folkerøysting om målform i Ålvundfjord skolekrets, 
grunna krav frå 205 røysteføre i kretsen.  
Røystinga gjeld om nynorsk eller bokmål skal vere hovudmål for Ålvundfjord skolekrets, 
grunnkretsane  0402 Opdøl, 0403 Ålvundeid, 0404 Indre Ålvundfjord og 0405 Ytre Ålvundfjord.  
Røystinga vert samordna med kommunevalet, både når det gjeld tid, stad og ordning for 
førehandsrøysting.  
Kommunestyret gjev valgstyret i Sunndal mandat til å gjennomføre røystinga i samsvar med 
Forskrift til Opplæringslova kapittel 9.  
Resultat frå den rådgjevande folkerøystinga vert deretter lagt fram for kommunestyret for vedtak. 
 

Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  

Innstillingen ble vedtatt med 25 mot 1 stemme (det var 26 voterende). 

 

Vedtak: 

Kommunestyret vedtek å halde rådgjevande folkerøysting om målform i Ålvundfjord skolekrets, 
grunna krav frå 205 røysteføre i kretsen.  

Røystinga gjeld om nynorsk eller bokmål skal vere hovudmål for Ålvundfjord skolekrets, 
grunnkretsane  0402 Opdøl, 0403 Ålvundeid, 0404 Indre Ålvundfjord og 0405 Ytre Ålvundfjord.  

Røystinga vert samordna med kommunevalet, både når det gjeld tid, stad og ordning for 
førehandsrøysting.  

Kommunestyret gjev valgstyret i Sunndal mandat til å gjennomføre røystinga i samsvar med 
Forskrift til Opplæringslova kapittel 9.  

Resultat frå den rådgjevande folkerøystinga vert deretter lagt fram for kommunestyret for 
vedtak. 
 

 

 



PS 35/19 Visningsrett "Lady Arbuthnott - Frua på Elverhøy" 
Kommunedirektørens innstilling 

Sunndal kommune frasier seg herved retten til fornying av visningsretten for verket «Lady 
Arbuthnott – Frua på Elverhøy». Forutsetningen er at opphaverne tilbyr en ny avtale om slik 
visningsrett til Jazzåteatret Produksjon.  

 

Behandling i Formannskapet - 11.04.2019  

Formannskapet sluttet seg enstemmig til innstillingen. 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

Sunndal kommune frasier seg herved retten til fornying av visningsretten for verket «Lady 
Arbuthnott – Frua på Elverhøy». Forutsetningen er at opphaverne tilbyr en ny avtale om slik 
visningsrett til Jazzåteatret Produksjon.  

 

Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  

Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
 

Vedtak: 

Sunndal kommune frasier seg herved retten til fornying av visningsretten for verket «Lady 
Arbuthnott – Frua på Elverhøy». Forutsetningen er at opphaverne tilbyr en ny avtale om slik 
visningsrett til Jazzåteatret Produksjon.  
 

 

 

PS 36/19 Opparbeiding av toalett på Dalsbø 
Kommunedirektørens innstilling 

Kommunestyret vedtar å utbetale et tilskudd på kroner 300 000,- for opparbeiding av toalettanlegg på 
Dalsbø i Viromdalen til Skarfjell Utvikling As. Tilskuddet finansieres med bruk av disposisjonsfondet 
kroner 300.000,- 
  
Skarfjell utvikling må dokumentere utgifter i form av regnskap og gjennomføre en befaring med 
Sunndal kommune når toalettanlegget er ferdigstilt.  
 
Frist for gjennomføring av arbeidet er 01.06.2020.  
 

Behandling i Formannskapet - 11.04.2019  

Representanten Jonny Meland, Arbeiderpartiet, ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i 
at hans mor har inngitt merknad i saken.  Meland fratrådte under behandlingen av 
habilitetsspørsmålet.  Formannskapet erklærte enstemmig Jonny Meland inhabil i behandlingen, 
jf. forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 



 

Varaordfører Janne Merete Rimstad Seljebø la fram følgende tilleggsforslag til innstillingen: 

«En tinglyst driftsavtale med utbygger skal utarbeides og framlegges kommunestyret.» 

 

VOTERING: 

Det ble først votert over innstillingen, som ble enstemmig vedtatt. 

Deretter ble det votert over tilleggsforslag, som ble enstemmig vedtatt. 

 

Formannskapet har etter dette fattet slikt vedtak: 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

Kommunestyret vedtar å utbetale et tilskudd på kroner 300 000,- for opparbeiding av toalettanlegg på 
Dalsbø i Viromdalen til Skarfjell Utvikling As. Tilskuddet finansieres med bruk av disposisjonsfondet 
kroner 300.000,- 
  
Skarfjell utvikling må dokumentere utgifter i form av regnskap og gjennomføre en befaring med 
Sunndal kommune når toalettanlegget er ferdigstilt.  
 
Frist for gjennomføring av arbeidet er 01.06.2020. 

 

En tinglyst driftsavtale med utbygger skal utarbeides og framlegges kommunestyret. 

 

Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  

Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

Kommunestyret vedtar å utbetale et tilskudd på kroner 300 000,- for opparbeiding av 
toalettanlegg på Dalsbø i Viromdalen til Skarfjell Utvikling As. Tilskuddet finansieres med bruk 
av disposisjonsfondet kroner 300.000,- 
  
Skarfjell utvikling må dokumentere utgifter i form av regnskap og gjennomføre en befaring 
med Sunndal kommune når toalettanlegget er ferdigstilt.  
 
Frist for gjennomføring av arbeidet er 01.06.2020. 

 

En tinglyst driftsavtale med utbygger skal utarbeides og framlegges kommunestyret. 
 

 

  



Interpellasjoner 

IN 4/19 Interpellasjon i kommunestyret 08.05.2019 - Nei til rotenonforgiftning av 
Driva 
Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  

Representanten Erling Outzen, SV, la fram følgende interpellasjon i møtet: 

«Interpellasjon i kommunestyret 8. mai 2019 

Nei til rotenonforgifting av Driva 

Det er bygd ei fiskesperre eit stykke opp i Driva, og planen er å utrydde all fisk nedafor sperra 
med plantegifta rotenon. Både laks og aure. Dette for å bli kvitt ein parasitt, gyroen, som har 
redusert laksebestanden i elva. 

SV-gruppa i kommunestyret har vore imot dette opplegget heile tida, mest av prinsipielle 
grunnar. No tyder ny forsking på at vi hadde – og har – rett. 

Eit forsøk med klorbehandling har gitt lovande resultat i Gjemnes. Ein viss mengde klor i elva der 
drap gyro-parasitten, men ikkje fisken. Og nyleg offentleggjort forsking under leiing av vårt eige 
Nofima har påvist utvikling av resistens i lakseyngel frå gyro-infiserte elver. Akkurat det somme 
av oss har sagt ville skje, og som som har skjedd med Austersjølaksen før. 

På bakgrunn av dette, både klorbehandlinga i Gjemnes og påvisinga av utvikling av resistens hos 
laksen, meiner eg Sunndal kommunestyre bør sende eit kraftig signal til sentrale styresmakter 
om at vi ikkje ønsker rotenonforgifting av Driva og andre elver i området. Eg håpar ordføraren 
vil støtte eit slikt signal. 

Forslag til vedtak: 

Sunndal kommunestyre har merka seg vellykka forsøk med klorbehandling, samt ny forsking som 
viser utvikling av resistens mot gyro-parasitten hos lakseyngel. Sunndal kommunestyre ønsker 
på bakgrunn av dette ingen rotenonbehandling av Driva.» 

 

 

Ordfører Ståle Refstie la fram følgende svar på interpellasjonen fra Erling Outzen: 

«Svar til Erling Outzen på interpellasjon IN 4/19: 

Nei til rotenonforgifting av Driva 

 

I en interpellasjon spør Erling Outzen om jeg støtter følgende forslag til vedtak i kommunestyret: 

 

Sunndal kommunestyre har merka seg vellykka forsøk med klorbehandling, samt ny forsking som 
viser utvikling av resistens mot gyro-parasitten hos lakseyngel. Sunndal kommunestyre ønsker 
på bakgrunn av dette ingen rotenonbehandling av Driva. 

 

Som jeg tror Erling Outzen er klar over, har jeg lenge vært skeptisk til bruken av giftstoffet 
rotenon for å utrydde lakseparasitten Gyrodactulus salaris i norske elver. Denne giften dreper 
effektivt alle dyr med gjeller i vassdraget, inkludert all fisk, både laks, ørret og stingsild. Gyro 
lever bare på laks, så når laksen dør, dør også parasitten ut. Parasitten lever bare i ferskvann, og 



overlever ikke på fisk som vandrer ut i sjøen. Der venter derimot lakselusa, men det er en annen 
historie. 

 

Gyrobehandlingen i Drivavassdraget er del av en omforent nasjonal strategi for å utrydde 
lakseparasitten i de norske elvene. Da hjelper det ikke at Drivalaksen blir mer resistent mot gyro. 
Når andre elver blir parasittfrie og friskmeldte, kan ikke Driva ligge igjen som en smittekilde for 
friske elver. Når Driva nå skal behandles, er jeg glad for at fagmyndighetene valgte å bygge 
fiskesperra på Snøva, 2,5 mil oppe i elva. Når laksesmolten nå vandrer ut, og gyteklar laks ikke 
kommer seg opp, dør lakseparasitten ut på oppsida av sperra. Dermed unngår vi kjemisk 
behandling av den 7,5 mil lange lakseførende delen av Driva på oppsida av sperra, fra 
Snøvassmelan til Magalaupet i Oppdal. Her får elva og livet i elva være i fred. 

 

Men som sagt – rotenon er etter min mening et dårlig alternativ for kjemisk behandling fordi 
gifta dreper alt liv i elva som puster med gjeller. Allerede i 1993 skrev jeg en oppgave om dette 
da jeg tok hovedfag i fiskeforvaltning. Siste setning i oppgaven lyder slik:  

 

«Min konklusjon er at argumentene mot bruk av rotenon er så mange og tungtveiende, at andre 
behandlingsformer mot Gyrodactulus salaris bør vurderes.» 

 

Så ja – nå som det jobbes med flere lovende alternative og mer skånsomme kjemiske 
behandlinger som dreper gyroen men ikke fisken, slik som klor og surt aluminium, og det 
fremdeles er flere år til Driva skal behandles kjemisk, har jeg ingen problemer med å støtte 
forslaget til Erling Outzen. 

Uansett ser jeg fram til at Driva blir gyrofri. I fjor ga Tommy Fossum ut boka Våre ladyer og 
lakselorder. Gjennom gode fiskehistorier, anekdoter og ikke minst fangststatistikk, minner boka 
oss til fulle om hvilken lakseelv Driva har vært, hvilket potensial elva har, og hvilken elv den igjen 
skal bli når gyrokampen er vunnet.» 

 

Forslaget i interpellasjonen fra Erling Outzen ble vedtatt med 25 mot 1 (det var 26 voterende). 

 
 

Vedtak: 

Sunndal kommunestyre har merka seg vellykka forsøk med klorbehandling, samt ny forsking som 
viser utvikling av resistens mot gyro-parasitten hos lakseyngel. Sunndal kommunestyre ønsker 
på bakgrunn av dette ingen rotenonbehandling av Driva. 
 

  



IN 5/19 Interpellasjon i kommunestyret 08.05.2019 - gang- og sykkelsti fra 
Sunndalsøra til Sandvika 
Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  

Representanten Erling Rød, FrP, la fram følgende interpellasjon i møtet: 

«Interpellasjon til kommunestyremøtet 8. mai 2019 om gang- og sykkelsti fra Sunndalsøra til 
Sandvika 
 
Kommunestyret ber om at kommunen vurderer utbedring av gammelvegen til Sandvika som 
gang- og sykkelsti. 

 
Økonomi- og planutvalget vedtok 28. januar 2014 at kommunen ikke skulle ha noe å gjøre med 
gammelvegen i Oppdølstranda på grunn av kostnader og ansvar.  
 
Konsekvensutredningen forutsatte at bygging av ny riksveg i tunnel medfører at biltrafikk 
opphører langs eksisterenderiksvegtrasé langs Oppdølsstranda, og at denne deretter bare 
benyttes som gang- og sykkelveg.  
 
For mange av våre innbyggere har det blitt et savn at Sandvika ikke er lett tilgjengelig. 
Vegvesenet brukte flere millioner kroner for å legge Sandvika tilrette for fritidsbruk. 
 
Jeg synes vi skal legge til rette gang- og sykkelsti fra Sunndaløra til Sandvika uten at tunnelen 
benyttes. Det kan gjøres ved at gammelvegen på utsida av  Fonnafonntunnelen ryddes og det 
fylles litt der vegen er rast ut. Jeg antar at en dag med shovel og ryddesag vil være nok for å 
gjøre vegen bra nok til sykling. Vegen blir da en gang- og sykkelsti som vegen over Viklandet.  
Stien skal ikke brøytes. Det kan skiltes at stien kan være rasfarlig ved store nedbørmengder og 
når det er snø i liene. År om anna kan det bli nødvendig om våren å fjerne snøras i Fonndalen 
og stein som har kommet ned.» 
 

 

Ordfører Ståle Refstie la fram følgende svar på interpellasjonen: 

«Svar til Erling Rød på interpellasjon IN 5/19: 
Gang- og sykkelsti i Oppdølsstranda 
 
I en interpellasjon ber Erling Rød om at kommunestyret ber kommunen vurdere utbedring av 
gammelvegen til Sandvika på utsida av Fonnafonntunnellen i Oppdølsstranda som gang- og 
sykkelsti. Bakgrunnen er å åpne opp for fritidsbruk av Sandvika. 
 
I forbindelse med byggingen av ny tunnel og rassikker veg forbi Oppdølsstranda, vedtok det 
daværende Økonomi- og planutvalget følgende om den daværende vegen den 28. januar 2014:  
 
«Sunndal kommune ønsker ikke å overta veistrekningen. Sunndal kommune henstiller til 
Statens Vegvesen å tilbakeføre veien tilbake til tidligere grunneiere. Videre at det ikke legges 
hindringer i veien for at folk kan ferdes på eget ansvar i området utover stenging med bom.» 
 
Bakgrunnen var den store rasfaren, som ville øke når fangnettene for stein langs vegen ble 
fjernet. Kommunen ønsket ikke å ta på seg ansvaret og kostnadene med å holde disse nettene 



vedlike. Kommunen ønsket heller ikke å sette egne ansatte i fare gjennom rydding og 
vedlikehold av gammelvegen. Som langs alle fjellføtter i Sunndal, foregår ferdsel i 
Oppdølsstranda nå på eget ansvar. 
 
Så sier Rød at Vegvesenet har brukt flere millioner kroner for å legge Sandvika til rette for 
fritidsbruk. Dagens anlegg i Sandvika ble bygd i forbindelse med drivingen av 
Oppdølsstrandtunnelen. Terrassene med betongdekke som står der nå ble laget for å få plass 
til anleggstelt, sprengstofflager og parkering. Da tunnelen var ferdig, ble teltene og 
sprengstofflageret fjernet. Betonggulvene ble igjen, og er tenkt brukt som 
helikopterlandingsplass ved nødutgangen fra tverrslaget i tunnelen tilfelle brann eller ulykke. 
 
Jeg har stor forståelse for at mange savnet somrene og badelivet i Sandvika. Men – jeg ønsker 
ikke at kommunen nå skal legge til rette for og ta ansvar for økt ferdsel i Oppdølsstranda. 
Spesielt ikke utenfor de gamle tunnelene som Fonnafonntunnelen, der rasfaren er svært høy. 
Som nevnt er fangnettene langs den «nye gammelvegen» fjernet, og det har allerede gått flere 
ras langs vegen etter dette. 
 
Når årene går, er det lett å glemme hvor rasfarlig Oppdølsstranda er. Vi som har hatt ansvar for 
beredskap i området glemmer det ikke. Jeg støtter derfor ikke forslaget til Erling Rød.» 
 

 

Forslaget i interpellasjonen falt med 1 mot 25 stemmer (det var 26 voterende). 

 

 

IN 6/19 Interpellasjon i kommunestyret 08.05.2019 - opplæring i ny kommunelov 
Behandling i Kommunestyret - 08.05.2019  

Representanten Erling Rød, FrP, la fram følgende interpellasjon i møtet: 

«Interpellasjon til kommunestyremøtet 8. mai 2019 om opplæring i ny kommunelov 
 
Kommunestyret ber om at administrasjonen legger fram ei plan for iverksetting av den nye 
kommuneloven. Planen skal omfatte opplæring av ansatte og folkevalgte, samt en strategi for 
de formelle interkommunale samarbeidene.  
 
I fjor fikk vi ny kommunelov som skal tas i bruk etter valget i høst. 
 
Kommunal- og moderniseringsminister Monica Meland sa at loven som er moderne og 
tilgjengelig, skal leses og forstås av folkevalgte, ansatte og innbyggere.  
Det kommunale selvstyret og folkestyre blir lovfestet og kommunene får vide muligheter til å 
gjøre lokale vurderinger og prioriteringer for å løse oppgavene.  
Det blir et tydelig skille mellom folkevalgte organer og andre kommunale organer. 
Den nye loven inneholder flere tiltak som legger bedre til rette for god kontroll og styring enn 
dagens lov. 
 
I vinter var det et opplæringsseminar i Molde i regi av KS. 2 sunndalinger deltok.» 
 



 

Ordfører Ståle Refstie la fram følgende svar på interpellasjonen: 

«Svar til Erling Rød på interpellasjon IN 6/19: 
Om opplæring i ny kommunelov 
 
I en interpellasjon ber Erling Rød om at kommunestyret ber kommunens administrasjon legge 
fram en plan for iverksetting av den nye kommuneloven, som trår i kraft i Sunndal fra og med 
konstitueringen av det nye kommunestyret den 2. oktober i år. 
 
Den nye kommuneloven, og de konsekvensene den vil ha for styring og drift av kommunen, blir 
naturlig nok en viktig del av folkevalgtopplæringen etter høstens valg. Så er det mitt inntrykk at 
kommunens administrasjon er godt i gang med å sette seg inn i den nye kommuneloven og de 
konsekvensene den vil få for styring og drift av kommunen. Selv var jeg på opplæring i den nye 
loven i regi av Faglig Forum for Formannskapssekretærer den 10. januar, sammen med tre 
andre fra kommunens politiske sekretariat og arkiv. Også Kommunedirektøren, assisterende 
kommunedirektør og kommunestyrerepresentantene Jørgen Singsdal og Lusie Gjersvoll har 
vært på opplæringsseminar i regi av KS. 
 
Når det er sagt, er jeg enig med Rød i at det er behov for en gjennomtenkt plan for hvordan 
Sunndal kommune iverksetter og omstiller seg til de ulike kravene i den nye kommuneloven. 
Jeg støtter derfor Røds forslag, og anbefaler kommunestyret om å gjøre det samme.» 
 

Forslaget i interpellasjonen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

Kommunestyret ber om at administrasjonen legger fram ei plan for iverksetting av den nye 
kommuneloven. Planen skal omfatte opplæring av ansatte og folkevalgte, samt en strategi for 
de formelle interkommunale samarbeidene.  
 

 


